
ACTA  DE LA VI REUNIÓ DEL CONSELL DE LA VILA 

28 DE SETEMBRE DE 2010 

 
Lloc de la reunió:  Petra, Sala d’Actes de la Casa de la Vila. 
 
Data:    28 de setembre de 2010. 
 
Hora d’inici:  21:00 hores. 
 
Hora d’acabament: 22:30 hores. 
 
Assistents:  Petra Reixac, representant Associació de joves. 
 
   Guillem Femenias Nadal, representant del Club Basquet Petra. 
 
   Rafel Font, representant de l’AMIPA. 
 
   Antonio Mercadal Obrador, representant de l’Associació de  
   persones majors de Petra. 
 
   Francisca Jaume Forteza, representant de Mercuri Teatre. 
  
   Lluís Grimalt Gual, representant d’Unió Mallorquina. 
 
   Jaume Moragues Florit, representant del PSM. 
 
   Gabriel Nadal, representant del partit Popular. 
 
   Sebastià Reixac Genovard, regidor de l’Ajuntament de Petra. 
 
   Caterina Mas Bennasar, Tinent de Batle de l’Ajuntament de Petra. 
 
   Bartomeu Gual Riutort, regidor de l’Ajuntament de Petra. 
 
Caràcter de la reunió: Ordinària.  
 
Actua de secretària: Maria Elisabet Coll Jaume, AODL de l’Ajuntament de Petra. 
 
  

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 

 En primer lloc, i donat que cap dels els assistents tenen res a dir, es dóna per 

aprovada l’acta de la sessió anterior. 

  

  

2. PRESSUPOST 2011 



 Sebastià Reixac, regidor de l’Ajuntament de Petra, passa a explicar la 

l’estructura del pressupost del 2011 capítol per capítol.  

 La majoria dels assistents demanen quin criteri es segueix a l’hora de donar les 

subvencions a les entitats culturals i esportives. Sebastià Reixac explica que fa uns anys, 

aquestes subvencions es varen pactar amb les diferents entitats culturals existents i pel 

que fa a les entitats esportives es va decidir donar una ajuda en funció del nombre de 

fitxes de cada una. 

 També s’explica que TV Petra segueix existint en el pressupost del 2011 com a 

beneficiaria d’una subvenció, perquè a pesar de que actualment no emet, està realitzant 

un arxiu dels actes que es fan a Petra i especialment dels que es fan al Teatre Municipal 

Es Quarter. 

 Sebastià comenta que també hi ha entitats com el Xeremiers i Unió Musical que 

tenen signat un conveni amb l’Ajuntament, a través del qual es varen comprometre a 

realitzar un nombre d’actuacions a l’any a canvi d’una quantitat de doblers fixa també 

anual. 

 Finalment es comenta la possibilitat de signar convenis amb altres associacions o 

entitats culturals. 

 

3. CREACIÓ ORDENANÇA REGULADORA DE LA RECOLLIDA 

DE FEMS 

Bartomeu Gual passa a explicar la creació d’una nova ordenança reguladora de 

la recollida de fems.  

S’explica que durant els anys de recollida selectiva del fems, el nivell de rebuig 

generat s’ha mantingut al voltant del 75%-80% a nivell de la Mancomunitat del Pla.  

Aquest darrer mes i amb l’objectiu de determinar el que es recicla a cada 

municipi, es va fer un pesatge del fems generat municipi per municipi. El resultat fou 

que hi ha municipis que reciclen més que els altres i Petra és un dels municipis que 

recicla més. Però a pesar d’això, es comentà que el nivell de rebuig generat a Petra es 

troba al voltant del 70% i encara s’hauria de reduir molt més. 

Pel que fa al rebut de fems de l’any 2011, s’explica que es preveu una petita 

pujada provocada per varis factors: 

1) Increment cost incineració del rebuig. 

2) Pagament interessos del deute generat pel fems durant aquests darrers anys. 



També es comenta que de cara l’any que ve, s’han igualat els preus del fems de 

les vivendes de fora vila  amb  els de dins el poble. Això es deu a que el punt verd té un 

alt cost de manteniment i aquest s’ha de mantenir  degut a que la recollida porta a porta 

no arriba a les cases de fora vila. 

Seguidament es van explicant les propostes de taxes que pagaran les vivendes, 

els bars, els comestibles, etc., el pròxim any (taxes no aprovades). 

En el cas del allotjaments s’explica que pagaran el funció de les places, el pubs 

pagaran en funció dels metres de barra i aforo i els restaurants en funció dels 

contenidors de rebuig dels que disposin. 

També s’explica la composició de la taxa que es paga per fems: 

- El 54% del rebut correspon al cost de la incineració del rebuig generat. 

- El 39% del rebut correspon al cost de la recollida i el transport del fems. 

- El 7% del rebut correspon al deute generat els darrers anys. 

 

Finalment s’explica als assistents, que la idea de tot això és anar reduint el nivell 

de rebuig generat, perquè en un futur es pugui implantar una taxa de fems més justa, és 

a dir, que les famílies o habitatges que reciclin més paguin menys i aquelles que reciclin 

menys acabin pagant més. La proposta que té l’Ajuntament consisteix en la implantació 

del sistema d’ Esporles. En el municipi d’Esporles es recicla actualment al voltant del 

75% del fems generat i això ho han aconseguit amb la implantació del sistema de la 

bossa vermella. Aquest sistema consisteix en que el rebuig únicament es pot treure amb 

unes bosses vermelles, aquestes bosses es venen en els comerços del municipi i tenen un 

cost d’1 €/unitat, per tant els habitatges que reciclen més acaben pagant menys perquè 

compraran menys bosses i els que reciclin menys hauran de comprar més bosses. 

També es comenta que abans d’implantar el sistema, es farà una campanya 

informativa i el punt verd, com és evident, estarà controlat. 

 

 

 Finalment, es dóna per acabada la sessió i no havent-hi més assumptes a tractar, 

d’ordre de Presidència s’aixeca la sessió, de tot el que, com a Secretària, en don fe. 

 

 Petra, 29 de setembre de 2010. 

 


